






CONTRIBUŢIA ENORIAŞILOR PAROHIEI ŞERBAN VODĂ PENTRU ANUL 2016 A FOST STABILITĂ LA 100 LEI

PROgRAMUL BISERICII ŞERBAN VODĂ ÎN PERIOADA 3 - 10 IULIE 2016
ZIUA ORA SLUJBE/activităţi
Duminică 3 iulie 0800-1200 Duminica a 2-a după Rusalii (a Sfinţilor Români) – Utrenia, Sf. Liturghie
Miercuri 6 iulie 0730-0930 Sfânta Liturghie
 1700-1900 Sfântul Maslu
Vineri 8 iulie 0730-0930 Sfânta Liturghie 
 1700-1900 Vecernie cu Litie, Acatist
Sâmbăta 9 iulie 0730-0930 Sfânta Liturghie, Parastas cu pomenirea morţilor
 1700-1800 Vecernie
Duminică 10 iulie 0800-1200 Duminica a 3-a după Rusalii (Despre grijile vieţii) – Utrenia, Sf. Liturghie

cu Durere şi DragoSte  
pentru omul contemporan

iar noi să ne vedem de treaba noastră.
† Dacă oamenii nu se vor pocăi, dacă nu 

se vor întoarce la Dumnezeu, vor pierde 
viaţa cea veşnică. Omul trebuie ajutat să 
priceapă sensul cel mai profund al vieţii, să-şi 
revină, ca să simtă mângâierea dumneze-
iască. Scopul omului este şi să urce duhov-
niceşte, nu numai să nu păcătuiască.

† Bunul Dumnezeu ne dă binecuvântările 
Sale cele bogate. Să nu fim nemulţumitori 
şi să-L întărâtăm, pentru că vine mânia lui 
Dumnezeu peste fiii neascultării. Dacă nu 
slăvim pe Dumnezeu, atunci El îngăduie să 
vină o încercare, ca să preţuim lucrurile. 
Iar dacă le preţuim, atunci Dumnezeu nu 
îngăduie să se întâmple.

† Bunul Dumnezeu pe toate le va iconomisi 
în modul cel mai bun, dar este trebuinţă de 
multă răbdare şi atenţie, pentru că de multe 
ori oamenii, grăbindu-se să descâlcească 
iţele, mai mult le încâlcesc. Dumnezeu le 
descâlceşte cu răbdare. Aceasta situaţie nu 
va dura mult. Dumnezeu va lua mătura…

† Mântuirea omului depinde de secundă, 
nu de minut. Omul se mântuieşte chiar şi cu 
un singur gând smerit, în timp ce, dacă aduce 
un gând de mândrie, le pierde pe toate.

† Trebuie să ne mântuim numai din 
mărinimie. Nu există durere mai mare pentru 

Recent canonizat, Biserica Ortodoxă 
Română îl pomeneşte pentru prima dată 

în anul 2016, pe 12 iulie, pe Cuviosul Paisie 
Aghioritul, pe care l‑a trecut în calendar. 

Vom mai vorbi despre viaţa, 
minunile şi sfaturile 
Cuvio-sului; astăzi însă, vă 

oferim spre întărire şi folos sufletesc, 
doar câteva din cuvintele sale.

† Trebuie să ne rugăm cu credinţă pentru 
orice cerere şi să avem răbdare, iar 
Dumnezeu va grăi. Căci atunci când omul 
se roagă cu credinţă, într-un fel Îl obligă pe 
Dumnezeu să-i împlinească cererea pentru 
această credinţă a lui.

† De aceea, atunci când cerem ceva de la 
Dumnezeu, să nu ne îndoim şi vom fi auziţi. 
„Să aveţi credinţă fără să vă îndoiţi”, a spus 
Domnul. Dumnezeu ştie când trebuie să ne 
dea ceea ce cerem, ca să nu ne vătămăm 
duhovniceşte. 

† Uneori cerem ceva de la Dumnezeu, 
dar nu avem răbdare şi ne neliniştim. Dacă 
nu am avea un Dumnezeu atotputernic, 
atunci ar trebui să ne neliniştim. Dar fiindcă 
avem un Dumnezeu atotputernic, Care are 
foarte multă dragoste, atât de multă încât ne 
hrăneşte şi cu Sângele Său, nu suntem 
îndreptăţiţi să ne neliniştim.

† Cheia reuşitei (în rugăciune) este ca pe 
cel ce se roagă să-l doară. Dacă nu-l doare, 
poate sta ore întregi cu metania în mână şi 
rugăciunea lui să nu aducă nici un rezultat.

† Adevărata rugăciune începe de la 
durere, ea nu este plăcere sau „nirvana”. 
Dar ce fel de durere este? Omul se chinuieşte 
în sensul cel bun. Îl doare, geme, suferă 
atunci când face rugăciune pentru celălalt.

† Stiţi ce înseamnă a suferi? Da, suferă, 
pentru că participă la durerea generală a 
lumii sau a unui om în particular.

† Această participare, această durere, 
Dumnezeu o răsplăteşte cu veselia dumneze-
iască. Desigur că omul nu cere veselia 
dumnezeiască, ci ea vine ca o consecinţă, 
deoarece participă la durerea celuilalt

† Lumea vrea să păcătuiască, dar Îl vrea 
şi pe Dumnezeu să fie bun. El să ne ierte, iar 
noi să păcătuim. Noi adică să facem orice 
vrem, iar Acela să ne ierte. Să ne ierte mereu, 

Dumnezeu decât aceea de a-l vedea pe om în 
iad. Cred că de vom avea recunoştinţă faţă de 
multele binecuvântări ale lui Dumnezeu şi o 
purtare smerită şi cu dragoste faţă de chipurile 
Lui, care sunt semenii noştri, împreună cu 
puţina nevoinţă făcută cu mărime de suflet, 
este îndeajuns ca să avem sufletul odihnit 
atât în viaţa aceasta, cât şi în cealaltă.

† Chiar dacă suntem răniţi, nu trebuie să 
ne pierdem sângele rece, ci să cerem ajutorul 
lui Dumnezeu şi să continuăm nevoinţa cu 
bărbăţie. Păstorul Cel Bun va auzi şi se va 
grăbi îndată spre ajutor, precum ciobanul 
atunci când va auzi vreun miel că zbiară 
disperat din pricina vreunei răniri sau a 
vreunei muşcături de lup sau de câine.

† Să ne rugăm lui Dumnezeu să dea 
pocăinţă lumii, ca să scăpăm de urgia cea 
dreaptă a Lui. Urgia viitoare a lui Dumnezeu 
nu se poate înfrunta altfel decât numai prin 
pocăinţă şi prin păzirea poruncilor Lui.

† Trec anii, şi ce ani grei sunt! Nu s-au 
terminat problemele. Cazanul fierbe. Dacă 
cineva nu este puţin întărit, cum va putea, 
oare, înfrunta o situaţie grea? Dumnezeu 
nu i-a făcut pe oameni nepricopsiţi. Trebuie 
să cultivăm mărinimia.

† Cel ce este cu luare-aminte şi ia în 
serios problema mântuirii sufletului său, se 
nevoieşte, sporeşte, rodeşte, se hrăneşte 
duhovniceşte şi se bucură îngereşte.

† Cu cât se depărtează cineva de Dum-
nezeu, cu atât lucrurile se complică mai 
mult. Se poate ca cineva să nu aibă nimic, 
dar dacă Îl are pe Dumnezeu, nu mai doreşte 
nimic. Acesta este adevărul! Iar dacă le are 
pe toate şi nu Îl are pe Dumnezeu, este 
chinuit înlăuntrul său. De aceea, fiecare pe 
cât poate să se apropie de Dumnezeu. ❖




